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Referat nr. 1 år 2021 
 

LUU:  Elektriker 
Indkaldt af: TCH 
Tid og Sted: Tirsdag d. 2. marts kl. 12 på Zoom 

Deltagere: 

Fra LUU: 
Tekniq 
Peter Lund Olsen 
Jacob Goldbeck 

Dansk El-forbund (DEF) 
Flemming Jensen 
Henrik Bülow Christensen 

Fra CELF: 

Claus Pedersen – udd. Leder 
Kent Westergaard Nielsen – lærerrepræsentant 
Ove Jensen 
 

Andre 
deltagere: 

Elevrepræsentanter 
 
EVU 
Henrik V. Larsen 
 
Campus 
 

Referent: ken Dato: 2. marts 2021 
Udsendt til:  
Afbud:  
Bilag:  

Dagsorden: Introduktion af de fremmødte 
 
Rundtur  
 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
2. Opfølgning 
3. Meddelelser fra formanden. 
4. Meddelelser fra EVU 
5. Meddelelser fra lærlingerepræsentant 
6. Meddelelser fra skolen 
7. Praktikpladsaktiviteter/pladser 
8. Efteruddannelse 
9. Eventuelt 

Pkt 1 
Godkendelse af referat fra sidste møde 

Godkendt 

Pkt 2 
Opfølgning 

Der var ikke nogen punkter der skulle følges op på 

Pkt 3 

Meddelelser fra formanden 

Skuemesterrapporterne er positive, der er ikke nogen bemærkninger der skal behandles i udvalget 
eller andet. 
Er indkaldt til 3-parts forhandling vedr. lærepladser d. 23. april. 
Midlerne der er afsat skal behandles i udvalget efter fordeling. 
 
Aftalen blev indgået d. 21. november 2020 og aftalen løber indtil 2024. Hermed et uddrag fra 
aftalen om lærepladser: 
I. Der skal ved 15. undervisningsuge i grundforløbets 2. del være indgået aftaler for 60 pct. 
af eleverne.  
II. Der skal ved 20. undervisningsuge i grundforløbets 2. del være indgået aftale for 80 pct. 
af eleverne. 

https://www.kl.dk/media/25682/endelig-trepartsaftale-om-flere-laerepladser-og-entydigt-ansvar.pdf


 

2 
 

(Ref.) 
 
 

Pkt 4 

Meddelelser fra EVU 

EVU er begyndt af udsende et informationsbrev til formandsskabet i udvalgene 2 gange om året.  
EVU deltager i udvalgsmøderne, ellers udsendes informationsbrevet. 
Skolerne er indkaldt i næste uge med en afklaring på fordeling af pengene og hvordan. 
Skolekonferencen og ekspertworkshop i fx KNX er udskudt indtil videre. 
Har indkøbt messesæt pga. nye moduler i uddannelsen og ændringer i modulerne – tildeles hver 
skole. 
Stort fokusområde på praktikpladssituationen pga. 3-parts aftalen. 
AUB ansøgningsfrist er 15.marts og igen 15. august 
Beredskab ved nærhændelser ifm. el-ulykker virker ikke på alle skoler.  
 
Indlæg 
På CELF er der nøglebetjent afbryder i klasserne, så der ikke er strøm på når underviseren ikke er i 
klassen. Men det garanterer ikke at ulykker ikke kan ske. 
De ramte elever på CELF får besked på at tage på skadestuen ved el-ulykker. 
 
Ved skolepraktik er det muligt at sende eleverne på kurser i fx sikkerhed på arbejdspladsen. 
 

Pkt 5 
Meddelelser fra lærlingerepræsentant 

Ingen deltager 

Pkt. 6 

Meddelelser fra skolen 

Aktiviteterne er gennemført som planlagt. Der er udarbejdet en plan frem til uge 12 med indholdet i 
undervisningen. 
Claus viste planen over aktiviteterne for alle uddannelser i afdelingen. 
Ifm. nedlukningen må CELF gerne indkalde svendeprøveelever og sårbare elever til fysisk 
undervisning på skolen. 
På grundforløb 2 er der lavet små grupper, hvor sårbare eleverne kommer ind en eftermiddag om 
ugen. 
 
Sprgsmål: 
Hvordan med det virtuelle? 
Er der kommet mere kvalitet ind i undervisningen ved denne nedlukning? 
Det har været en stejl læringskurve for underviserne fra den første nedlukning og indtil nu. 
Afdelingen har gennem flere år arbejdet med digitalisering af undervisningsmaterialerne, og har 
videreudviklet materialet til virtuel undervisning via vores digitale platform. 
Den største udfordring er at eleverne ikke kan udføre praktisk arbejde. 
 
Nogle elever synes det virtuelle er godt, og der er lavet undersøgelser om dette. Rapporten kan ses 
på www.fjernundervisningstemperatur.dk. 
Den viser at især de introverte har godt udbytte af den virtuelle undervisning. 
At frafaldet er mindsket kan skyldes at eleverne ikke har nogen transporttid. Nogle elever bruger flere 
timer om dagen på transport ved normalt fremmøde. 
 
Afdelingen sender styrekasser hjem til eleverne, så de kan arbejde med styringer derhjemme. 
På VVS og ejendomsservicetekniker er der indkøbt 2 trailere, hvor eleverne kan øve sig på de stande, 
der står på trailerne. Dette undersøges om det kan udbredes til el uddannelsen. 
På grundforløbet er der planlagt med 2 undervisere, således at når den ene underviser, kan den 
anden tilrette eller udvikle undervisningsmateriale. 
Underviserne har ifm. nedlukningen erhvervet sig flere digitale kompetencer, hvor der laves videoer 
til visning af tekniske installationer og sikkerhedsvideoer til fx trailerne. 
 
Afdelingen arbejder med strategi og udviklingen af moduler som hybrid, hvor en del af undervisningen 
kan foregå hjemme. 

http://www.fjernundervisningstemperatur.dk/
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I gang med at tilpasse lokale undervisningsplaner og medlemmerne i udvalget inviteres til at være 
med til at udforme planerne. 
I august 2020 kom der nye bekendtgørelser der indeholdt bl.a. IOT og KNX, hvor afdelingen har 
investeret i IOT. 
Otto Pedersen kom ikke med på kurserne i KNX pga. nedlukning 
Kigger på hvilke udfordringer der ved oplukningen, og planlægger aktiviteter i form af sociale tiltag 
når eleverne kommer tilbage. 
Introforløb og brobygning fra grundskolerne er indstillet indtil videre. Har arbejdet med planer om at 
komme ud på skolerne, men det er ikke muligt i øjeblikket. 
Tidligere haft robot med 4. klasserne, og har i den forbindelse købt en UV-renser til at rense 
materialerne efter brug for at undgå smittespredning. 
 

Pkt. 7 

Praktikpladsaktiviteter/pladser v. Ove Jensen 

CELF har ikke mærket det store til Corona mht. praktikpladssituationen. Hele 2020 var fantastisk 
ift. de sidste 4 år med indgåelse af lærekontrakter. 84 aftaler i alt på hovedforløb - sandsynligvis 
pga. tilskudsordninger. Indtil videre viser 2021 også gode takter de første par måneder. 
Eleverne er gode til at søge lærepladser uden for lokalområdet, og det er godt da lokalområdet ikke 
kan opsuge alle elever med grundforløbsbevis. 
Dermed er der også skabt kontakt til flere virksomheder  
SKP -17 elever i skolepraktik, der er kun kommet 2 nye i januar. 
Slutaftaler – SKP elever kommer løbende ud i virksomhederne med en lærekontrakt. 
Gennemsnittet er 7-8 måneder i SKP praktik, før de får en kontrakt. 
Ifølge den indgåede 3-partsaftale skal op til 80% (ref.) af eleverne have kontrakt i løbet af GF2. 
Målsætningerne trådte ikke i kraft pr. 1. januar, men skal implementeres over et par år. 
Der er møde på mandag med EVU om samarbejde om dette. 
SKP eleverne må ikke være på skolen, men modtager hjemmeundervisning. Sårbare elever må 
gerne indkaldes på skolen og der er indkaldt en enkelt SKP elev.  
Fået nogle elever da virksomhederne lukkede ned eller opsagde kontrakter. 
 
Indlæg 
16 ugers H1 er der delte meninger om hvorvidt det er godt eller for udfordrende. 
 
Afdelingen arbejder med en hybridmodul på modulerne, hvor en del af undervisningen sker virtuelt. 
Dette kunne måske implementeres i H1. Det tages op senere i udvalget. 
 
Indlæg 
FBC (Fehmarn Belt Contractors) vil måske lave deres egen el-afdeling ifølge den udsendte 
jobbeskrivelse. 
På offentlige byggerier er der en klausul om et vist antal lærlinge på bryggepladsen som skal 
dokumenteres ifølge projektbeskrivelsen. Det kunne give anledning til en henvendelse fra CELF. 
 
 

 

Pkt. 8 

Efteruddannelse 

Efteruddannelse er lukket ned. Der udbydes kun kurser inden for bestemte områder og 
certifikatkurser. 
EUD eleverne må ikke deltage i efteruddannelseskurser. 
Forsøgte at udbyde nogle kurser i samarbejde med Næstved, men det er også udsat for nedlukning. 
 

Pkt. 9 
Eventuelt 

Iab. 
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